
 

 Consell de Barri de la Barceloneta 
 
 

Data: 6/03/2024 

Lloc:  Club Natació Atlètic-Barceloneta  

Hora:  18.30 

Assistents: 

Presidenta:  

Albert Batlle Bastardas 

Consellers: 

Oriol Casabella Troncoso (PSC), María Ángels Cisneros Horrillo (PSC), Sonia Beltrán Dey (PSC), Albert 
Salmerón Cojo (PSC), David Pequeño Gutiérrez (Barcelona en comú), Alberto Álvarez Pérez (Barcelona 
en comú), Alfons Molons Antius (Junts per Catalunya - Trias per Barcelona ), Alba Segura Gomilla 
(ERC), Esther Miralles Ripoll (ERC), Antonio Juan López Saez (PP) 

Serveis, equipaments, tècnics o ponents:  

Gerent del Districte de Ciutat Vella,  Direcció de Democràcia Activa, Direcció de Serveis a les Persones i 
al Territori, Guàrdia Urbana,  

Centre Cívic de la Barceloneta 

Assistents representants d’entitats: 

Nombre d'entitats: 13 

Veïnat a títol individual:  

Nombre total: 23  

- Dones: 4 

- Homes: 15 

- Altres: 0 

- NS/NC: 4   

Ordre del dia: 

1. Processos participatius. Votacions nova Comissió de seguiment i Vice Presidència.  

2. Punt Informatiu  

3. Mesures en la fase d’activació del protocol d’emergència per la sequera  

4. Pla estiu.  

5. Torn obert de preguntes

 

Acta de: 



 

Desenvolupament de la sessió: 
Aquí podeu consultar la informació dels temes exposats. 

Preguntes i respostes del torn obert de paraules: 

Exposició demanda o pregunta Resposta regidor  

Josep Maria, veí. 
Formula dues preguntes sobre mobilitat: carril bici i tancament de 
carrers. Igualment, emet observació sobre fuites d’aigua a les 
canonades de subministrament.  

Informa que el carril bici ja té un projecte, però un cop estigui 
implementat, si convé, es podran fer modificacions.  
Explica que la proposta de tancament dels carrers en aquest barri no 
és viable a base a la poca permeabilitat territorial, encara que es 
poden fer accions de reducció dels fluxos. 
Respecte al grafits, dona a conèixer que aviat es podran observar 
canvis per la implementació d’una campanya intensiva de neteja i 
perquè la Guàrdia Urbana té en la seva operativa l’aplicació de 
sancions als grafiters. 

Pino, veïna. 
Expressa propostes de tancament diari del barri. Igualment, 
comparteix desassossec sobre l’habitatge i el manteniment del 
Baluard del Migdia. 

Carlos, representant del Club de Futbol Barceloneta. 
Expressa neguits relatius a la restricció d’aigua del camp de futbol.  
 

Recorda que ja es va anunciar que l’Institut Municipal d’Esports 
oferiria ajuts per a la millora de l’estalvi d’aigua en equipaments 
municipals.  

Lourdes, veïna.  
Destaca queixa per l’emplaçament on té lloc aquest consell de barri i 
per no abordar el Pla d’Estiu en la sessió.   
Altrament, demana informació sobre diferents temes de via pública, 
seguretat i mobilitat (aparcament, vigilància, inspecció de pisos 
turístics...).  

Fa saber que la Copa Amèrica no significarà una allau de persones 
perquè és un esport que es desenvolupa a l’aigua i es transmet. Així, 
remarca que ni de bon tros tindrà l’impacte en l’espai públic que van 
tenir els Jocs Olímpics.  
Puntualitza que en la sessió que es faci del Pla d’Estiu durant el mes 
d’abril encara hi haurà prou temps perquè la ciutadania pugui 
participar. En aquest sentit, es convidarà a la Guàrdia Urbana i a 
personal tècnic de diversos departaments per tractar elements com 
les fuites, la seguretat. 
Igualment, comunica que està prevista per al mes d’abril una Junta 
de Seguretat extraordinària per conversar sobre el dispositiu d’estiu, 
així com del dispositiu per a la Copa Amèrica.  
Aclareix que la neteja dels carrers ja es fa a través d’aigua freàtica i 
que la fase actual de sequera encara hi ha aigua disponible a les 
fonts.  
Quant a les propostes sobre l’ordenança de civisme, indica que 
aquesta norma està en revisió. Tot i això, quan s’aprovi 
s’incrementarà el règim sancionador i es faran campanyes 
d’informació. 
Pacta diversos compromisos en els acords.  

Carmen, veïna.  
Fa proposta sobre l’estació de metro i demana sobre l’ocupació de la 
via pública.  
També, fa suggeriments sobre les campanyes de civisme i el règim 
sancionador.  
Recorda que existeixen importants fuites d’aigua al barri.   

Susana, veïna.  
Es lamenta perquè no es compleix l’ordre del dia en què recollia 
tractar el Pla d’Estiu. 
Relata el seu malestar sobre el servei d’autobusos i l’elevada 
presència de pisos turístics. 
Per altra banda, fa consideracions sobre la via pública i el control del 
consum de l’aigua. 

Quant a la saturació turística del servei d’autobusos, informa que 
Transports Metropolitans de Barcelona (TMB) és coneixedora del 
neguit que genera la saturació turística en algunes línies.   
Declara que des de l’actual govern s’està exercint un major control 
sobre el control de les terrasses amb l’objectiu de fer complir la 
normativa vigent. Assenyala que n’és bona mostra d’això la crítica 
pública i constant que ha fet el gremi de restauradors contra el seu 
govern.  
Pel que fa a la funció inspectora vers els pisos turístics, reconeix que 
cal incrementar la dotació de personal. Malgrat això, posar en relleu 
que la nova normativa catalana permet no renovar les llicències 
actuals, així com no atorgar noves llicències de pisos turístics.  
Per altra banda, sobre els lloguers fa saber que tenen la voluntat 
d’aplicar preus de referència després de fer una anàlisi d’aquesta 
política en un procés participatiu amb el veïnat. 
Pacta un compromís en els acords. 

Silvia, veïna.  
Reclama que es torni a fixar una persona que vigili l’accés a les 
platges i fa consideracions sobre la via pública (carrer del Judici), així 
com de la inspecció a activitats.  

Fa saber que molts dels temes que s’han exposat es recolliran en el 
programa del Pla de Barris. En aquest sentit, confia que a finals 
d’aquest mes s’aprovi el pressupost municipal i, un cop hi hagi 
aquesta aprovació, llavors es discutirà el Pla d’Actuació al Districte i 
Pla d’Inversions. 
Relatiu a la figura dels agents cívics comparteix que cal polir quin és 
el seu programa d’intervenció diària. 
Informa que sobre les incidències de neteja es poden fer servir els 
canals habilitats per resoldre aquestes molèsties com més aviat 
millor.  
En relació amb les obres del Parc de la Maquinista, cedeix la paraula 
al consell adscrit al barri de la Barcelona, Oriol Casabella, que dona 
part de l’estat de la qüestió. 

Antonio, veí. 
Demana millorar del manteniment de la via pública (Parc de la 
Maquinista...) i neteja.   

Rosa 1, veïna.  
Fa una reclamació de millora de les àrees d’esbarjo per a gossos i 
altres consideracions sobre la via pública, mobilitat i neteja. 

Rosa 2, veïna del carrer de la Maquinista.  
Posa en coneixement la seva preocupació relativa a la neteja, el 
civisme i el sensellarisme. 

https://ajuntament.barcelona.cat/ciutatvella/sites/default/files/plenari/fitxers/docu_cb_barceloneta_definitiu.pdf


 

Reclama un compromís perquè es faci un estudi sobre l’ús de l’aigua 
als hotels. 

Altrament, recorda que la primera reunió del govern municipal va ser 
amb els responsables de les quatre contractes de neteja per exigir-
los millores en la seva actuació. Així, la manca d’una execució 
apropiada va fer que una de les contractes rebés una important 
sanció econòmica. Per això, a hores d'ara ja hi ha una major 
percepció de millora en el servei de neteja de la ciutat.  
Pacta uns compromisos en els acords. 

Carme, veïna.  
Manifesta apreciacions sobre el civisme, fets sobre la via pública i la 
neteja. 

Montse, veïna.  
Opina que cal millorar el consum d’aigua dels creuers i habilitar 
zones d’esbarjo per la canalla (plaça del Poeta Boscà). 

Amb relació a l’ús de l’aigua dels creuers, no és una matèria de 
competència municipal, però el Port de Barcelona en l’actual situació 
de sequera a hores d'ara aplica restriccions sobre l’ús de l’aigua a les 
embarcacions.  

Manel, veí. 
Es dol perquè no s’ha abordat el Pla d’Estiu com es va decidir, així 
com demana vetllar per la memòria històrica. 
Així mateix, verbalitza queixes sobre el servei d’autobusos, alerta 
sobre els efectes de la pujada de les aigües freàtiques en subsol del 
barri, així com peticions sobre refugis climàtics, l’accés lliure a les 
platges i el manteniment de la via pública.  
Per altra part, explica els riscos sobre el subministrament de serveis 
bàsics i, entre altres assumptes, donar a conèixer la seva sorpresa 
en relació amb període d’explotació de les guinguetes de la platja.  

 
 

Prega disculpes perquè en la sessió no s’hagi tractat el Pla d’Estiu 
com es preveu en l’ordre del dia.  
Informa que la reunió del Pla d’Estiu hi haurà personal tècnic de 
diferents serveis (cicle de l’aigua, Guàrdia Urbana, serveis 
d’inspecció, medi ambient...). 
Transmet la seva preocupació per controlar el possible ús fraudulent 
de residències d’estudiants que actuïn com a allotjaments turístics. 
En aquesta línia, assabenta que va tenir un reunió amb les 
residències dependents d’universitats per informar-los que 
l’Ajuntament estaria atent a la seva actuació i en situacions 
d’incivisme. 
Coincideix que la manca de refugis climàtics també és un maldecap 
per a ell, però assenyala que hi ha condicionaments laborals que 
dificulten la flexibilitat en obertura d’alguns espais.  
Pacta uns compromisos en els acords. 

Jordi, veí.  
Denúncia la seva preocupació pel consum de drogues davant d’un 
col·legi a la plaça d’Hilari Salvadó, la violència al carrer i el 
sensellarisme. 

Al voltant del consum de drogues i la seguretat, informa que s’han 
apujat el nombre d’efectius policials i s’ha millorat la coordinació entre 
els cossos i forces de seguretat. 
Així i tot, expressa que és fonamental una millora en l’àmbit de la 
justícia. N’és una mostra d’això, que els judicis ràpids que haurien de 
tenir lloc en 20 dies, en realitat, com a resultat dels endarreriments, 
es fan en 12 mesos. Per això, cal incrementar el nombre de jutjats i 
emprendre accions legislatives sobre el Codi Penal per aturar la 
multireincidència. 
Per altra banda, advoca per canvi legislatiu per endurir els delictes 
referents al tràfic de drogues el qual opina no estan prou castigats. 
En aquesta línia, fa saber que, a principis d’any, va acompanyar a 
l’alcalde, Jaume Collboni, a una reunió amb els ministres de Justícia i 
d’interior en què van enraonar de tots aquests temes entorn de la 
seguretat. Així mateix, assenyala que aquestes inquietuds també li 
han traslladat a la consellera de Justícia.  
Aprofita l’avinentesa per donar la benvinguda a les reunions de la 
presidenta de l’Associació Gitana de la Barceloneta. 
Pacta uns compromisos en els acords.  

María, presidenta de l’Associació Gitana de la Barceloneta.  
Fa saber que hi ha hagut una retallada del personal escombriaire i 
expressa consideracions sobre la seguretat a la plaça d’Hilari 
Salvadó.  

 
 

Aurora, veïna. 
Informa de la seva intranquil·litat pels problemes relatius amb la 
seguretat, la manca de manteniment del Parc de la Maquinista i el 
sensellarisme.  

Informa que quant al bar pròxim al Mercat de la Barceloneta on es 
reuneixen presumptes delinqüents, els cossos policials hi estan 
treballant per resoldre els problemes de seguretat.  

Núria, veïna. 
Exposa preocupacions sobre l’habitatge residencial i els habitatges 
d’ús turístic.  
 

Indica que respecte a les llicències dels pisos turístics, primerament, 
cal conèixer les condicions d’atorgament i de revocació i, 
segonament, quin és el termini temporal de duració de les llicències. 
Així doncs, un cop es faci aquesta anàlisi es podrà actuar 
convenientment.  
 

 

 

 

 

 

 



 

Resum d’acords: 
1. Aprovació de les candidatures a membres de la Comissió de Seguiment. 
2. Trasllat a Transports Metropolitans de Barcelona (TMB) de petició relativa a l’obertura d’un altre 

accés a la parada de metro Barceloneta (L4). 
3. Instar a la Guàrdia Urbana perquè millori el control de l’aparcament i la vigilància. 
4. Demanar a TMB un estudi sobre els fluxos de passatges per valorar actuacions en línies 

d’autobusos, així com incrementar, si convé, l’acció inspectora sobre les persones usuàries. 
5. Valorar per al nou pressupost la incorporació de millores en les Zones d’Usos Compartits per a 

gossos.  
6. Exhortar a la Guàrdia Urbana i al Servei de Neteja a millorar la supervisió del carrer del Judici. 
7. Verificar l’estat i disponibilitat de contenidors del carrer de la Maquinista i del carrer de Ginebra 

per, si cal, demanar una renovació d’aquests. 
8. Sol·licitar que personal de tècnic de la societat Barcelona Cicle de l’Aigua (BCASA) comparegui 

perquè resoldre neguits sobre les fuites o el subsol.  
9. Treballar per incrementar refugis climàtics durant l’estiu a la Barceloneta. 
10. Comprovar i vetllar per l’estat de la placa del carrer de la plaça d’Hilari Salvadó. 
11. Requerir a la Guàrdia Urbana estar amatent per evitar la degradació de la plaça d’Hilari Salvadó. 
12. Demanar a la contracta de neteja informació sobre acomiadaments recents. 

 

 

Es clou el Consell de Barri de la Barceloneta a les 20h38 

 


